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De student in crisistijd

Door Max van Tongeren

Waar de wereld eerst te maken kreeg met de kredietcrisis, is deze langzaam afgegleden in de 
eurocrisis, wat de toekomst voor alle EU-burgers toch in zekere zin onzeker maakt. De redactie sprak 
een tweetal B.I.L.-leden met betrekking tot de crisis en de invloed die deze heeft op het dagelijks 
leven van een student. Tot welke keuzes heeft de crisis hen verlijdt en hoe zal de crisis uiteindelijk 
aflopen? Eline Burgers en Simone De Ruyter aan het woord.

Eline	Burgers

De crisis begon in 
2008,	heb	je	rekening	
gehouden	 met	 de	
crisis	 bij	 de	 keuze	
voor	je	studie?

Nee. Ik heb gewoon 
gekozen voor de 
studie die mij 
het leukst leek. 
Tegen de tijd dat ik 
afgestudeerd ben, zal 
de crisis wel voorbij 
zijn. Eigenlijk moet je
rekening houden met een crisis als 
je begint met studeren terwijl het  
goed gaat met de economie, want er zal vast een 
crisis zijn tegen de tijd dat je klaar bent. Ik heb de 
vooruitzichten op een leuk salaris wel een beetje laten 
meewegen in mijn keuze, maar dat staat los van de 
crisis.

Heb	 je	 tijdens	 je	 studie	 bepaalde	 keuzes	 gemaakt	
die	werden	 ingegeven	door	de	crisis	of	de	slechtere	
vooruitzichten	op	de	arbeidsmarkt?

In mijn keuzes heb ik soms wel rekening gehouden met 
het concept ‘arbeidsmarkt’, niet in het speciaal met de 
conditie van die arbeidsmarkt of met de huidige crisis. 
Ik heb er bijvoorbeeld bewust voor gekozen om mee 
te doen met het Honours College. Het is niet alleen 
heel leuk, maar het staat ook erg goed op je cv. Ik weet 
nog niet wanneer en waar ik ga werken, maar met wat 
bijzonders op je CV heb je een voorsprong op anderen. 
Anderzijds zou ik hoe dan ook wel mee hebben gedaan 
met het Honours College.
 
Mijn keuzes zijn niet altijd ondergeschikt aan de 
arbeidsmarkt. Als deze BB uit is, ben ik in Amerika 
aan het studeren. Ik heb van een paar verschillende 
disciplines wat vakken gekozen. Van die vakken waar 

mensen over zeggen: ‘daar heb je echt niks aan’, zoals 
Nineteenth Century German en European Intellectual 

History. Arbeidsmarkttechnisch zou het beter zijn om 
juist die vakken te kiezen ‘waar je wat aan hebt’. Die 
kunnen ook leuk zijn, maar ik vind dat je je in je keuzes 
vooral moet laten leiden door je passie en niet altijd 
door de arbeidsmarkt.

Hoe	denk	jij	dat	de	Eurocrisis	zal	aflopen,	en	wanneer	
zal	dit	gebeuren?

Ik denk dat de Eurocrisis over iets meer dan een jaar 
voorbij is en dat er dan niet zo veel veranderd is. Als 
de economie groeit, de Europese landen bezuinigen, 
elkaar er weer bovenop helpen en als de schulden 
zijn teruggedrongen, krijgen investeerders weer 
vertrouwen in de euro en beginnen we weer aan een 
opwaartse economische beweging. Misschien dat de 
begrotingsregels wat strenger worden gehandhaafd, 
maar verder denk ik dat de eurozone dezelfde 
samenstelling heeft als nu. Dat is namelijk in het belang 
van elk euroland. Tenslotte denk ik dat een politieke 
unie om politieke redenen niet mogelijk is, al geloof 
ik wel in het probleemoplossende vermogen van dit 
concept.

Simone	de	Ruyter

De	 crisis	 begon	 in	 2008,	 heb	 je	 rekening	 gehouden	
met	de	crisis	bij	de	keuze	voor	je	studie?

In eerste instantie ben ik gaan studeren wat me leuk 
leek. Toen ik besloot van opleiding te switchen heb ik 
wel zeer expliciet gekeken naar mijn carrièrekansen. Zo 
had het mijn voorkeur om Politicologie te gaan studeren 
maar heb ik uiteindelijk toch voor Bestuurskunde 
gekozen omdat de opleiding breder is en je hierdoor 
ook breder inzetbaar bent op de arbeidsmarkt. > 

“Ik vind dat je je in je keuzes vooral moet laten  
leiden door je passie en niet altijd door de 

arbeidsmarkt”

Eline Burgers
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Hierdoor hoop ik mijn kansen op de arbeidsmarkt     te 
hebben vergroot. 

Heb	 je	 tijdens	 je	 studie	 bepaalde	 keuzes	 gemaakt	
die	werden	 ingegeven	door	de	crisis	of	de	slechtere	
vooruitzichten	op	de	arbeidsmarkt?																																		

Door middel van verschillende bestuurs- en 
vrijwilligersfuncties heb ik geprobeerd om zinvolle 
ervaring op te doen en mijn netwerk uit te breiden. Ik 
denk dat ik deze keuzes echter ook had gemaakt als de 
situatie op de arbeidsmarkt beter was geweest omdat 
dergelijke ervaringen ook hebben geholpen tijdens de 
studie. Zo heb ik onder andere meegeschreven aan 
diverse beleidsadviezen voor de gemeente Leiden 
op het gebied van emancipatie, jongeren en sport. 
Het kunnen vertalen van de bestuurskundige theorie 
naar zinvolle adviesstukken is iets dat in de opleiding 

“Het kunnen vertalen van de bestuurskundige 
theorie naar zinvolle adviesstukken is iets dat in de 
opleiding weinig terugkomt maar denk ik wel een 
zeer handige vaardigheid is om te hebben bij het 

betreden van de werkvloer”

weinig terugkomt maar denk ik wel een zeer handige 
vaardigheid is om te hebben bij het betreden van de 
werkvloer. Daarnaast zal het me denk ik ook helpen dat 
ik dankzij mijn eerder genoemde functies in contact 
ben gekomen met mensen en organisaties die een 
potentiële werkgever zouden kunnen zijn. 

Hoe	denk	jij	dat	de	Eurocrisis	zal	aflopen,	en	wanneer	
zal	dit	gebeuren?

Hoewel er overal mensen opduiken in de media 
die denken dat ze weten wat er gaat gebeuren met 
de Eurocrisis, acht ik mezelf totaal niet in staat om 
hier iets zinvols over te zeggen. Het lijkt me echter 
onwaarschijnlijk dat de Eurocrisis op radicale wijze 
zal aflopen. De EU heeft over het algemeen zeer veel 
moeite met het nemen van radicale beslissingen dus ik 
acht het onwaarschijnlijk dat we een einde van de euro 
of het vertrekken van landen uit de eurozone zullen 
meemaken. 

Beide studentes maken dus bewuste keuzes om 
meer ervaring op te doen en beter te liggen op de 
arbeidsmarkt in de toekomst. Ook de studiekeuze 
zelf is gemaakt met de gedachte van de crisis in het 
achterhoofd, deze was echter niet doorslaggevend. 
De toekomst van Europa blijkt ingewikkelder, maar 
aangezien de Europese integratie veelal incrementeel 
verloopt, worden er geen grote wijzigingen verwacht, 
in tegenstelling tot wat men soms zou geloven uit de 
pers.

Simone de Ruyter

Bent u in Leiden afgestudeerd als bestuurskundige 
maar nog geen alumnuslid van de B.I.L.? Vul de 
alumnus lidmaatschapskaart in de B.I.L.-kamer in 
of stuur een e-mail naar secretaris@bilboard.nl.

Kent u nog oud-studiegenoten die nog geen 
alumnuslid zijn? Stel hen dan op de hoogte van de 
voordelen van het alumnus lidmaatschap!
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